
FERIE OG FRITID FOR PERSONER MED 

FUNKSJONSNEDSETTELSER 23.05.2024
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Innbyggere i Asker kommune med ulike funksjonsnedsettelser 

kan benytte seg av tilbud som arrangeres både av Asker 

kommune selv, og flere frivillige organisasjoner og idrettslag.

Noen tilbud er spesielle tilbud tilrettelagt for brukergruppen og 

noen er ordinære tilbud. Asker kommune jobber for at personer 

med nedsatt funksjonsevne skal møte færre barrierer for 

deltagelse i kultur- og fritidsaktiviteter, og individuell 

støttekontakt, ledsagerbevis og aktivitetspotten  støtter opp om 

inkluderende fritidsaktiviteter i regi av private, frivillige og ideelle 

organisasjoner.



• Temaplan på lik linje

Temaplanen skal bidra til at personer med nedsatt funksjonsevne aktivt kan delta i samfunnet  gjennom 

selvbestemmelse, medvirkning, inkludering og tilhørighet på lik linje med andre innbyggere i kommunen. 

• CRPD

Retten til et selvstendig liv og til å være en del av samfunnet, sentral. Formålet med bestemmelsen er å: 

Sikre retten til å leve frie og uavhengige liv og bestemme over eget liv 

Sikre retten til å delta og bli inkludert i lokalsamfunnet 

Asker kommune har fokus på å dreie ressursinnsatsen og jobbe for større grad av selvstendighet, i det 

arbeidet er det sentralt å se på hvordan man støtter opp om meningsfulle hverdager. Å mestre hverdagen, 

fritidsaktivitet og det å ha relasjoner med andre er viktig for å mestre eget liv. 
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Fritidstilbud Asker kommune

• Innbyggere i Asker kommune med ulike funksjonsnedsettelser kan benytte seg av tilbud som 

arrangeres både av Asker kommune selv, og flere frivillige organisasjoner og idrettslag.

• Tilbudene varierer fra år til år, og informasjon spres blant annet via nettsiden «Hva skjer i 

Asker», og fritidskalenderen til «Aktiv Fritid» via Asker kommunes hjemmesider. Noen tilbud er 

spesielle tilbud tilrettelagt for brukergruppen og noen er ordinære tilbud. 

• Det vises til vedlegg om Aktivitetskalender fra Aktiv Fritid. Flere idrettslag i Asker driver faste 

ukentlige aktiviteter tilrettelagt for personer med nedsatt funksjonsevne. For informasjon om 

dette tilbudet, se vedlagte aktivitetskalender. 

. 
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AKTIV FRITID

• Aktiv Fritid er organisert i tjenesteområdet Medborgerskap i 
virksomheten Idrett og friluftsliv. 

• Avdelingen Aktiv fritid har flere helsefremmende, forbyggende og 
inkluderende tjenester til mange ulike målgrupper. For mennesker med 
nedsatt funksjonsevne er det tilrettelagte grupper som er aktuelt.

• For å kunne delta på gruppeaktivitet hos Aktiv fritid må deltagerne ha 
vedtak på støttekontakt i gruppe. Vedtaket gir rett til deltakelse en gang 
per uke. Gruppene settes sammen etter brukernes behov og interesser.
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Fritid i tjenesten 

• Innen virksomhetene Tjenester til personer med funksjonsnedsettelser, ytes bistand  ihht vedtak om 

praktisk bistand og opplæring. Det tilrettelegges for at den enkelte personen i størst mulig grad skal 

kunne leve et aktivt liv og opprettholde nettverk ihht den enkeltes ønsker og verdier. 

• Det ytes variert grad av støtte og bistand utfra vedkommende behov og gitte rammer. For noen 

innebærer dette aktiviteter som gjennomføres alene eller i felleskap tilknyttet vedkommende hjem, for 

andre kan dette innebære informasjon om, eller følge til, organiserte aktiviteter.

• Enkelte bofellesskap tilrettelegger og arrangerer fellessamlinger, for eksempel 17. mai feiringer, felles 

turer og utflukter eller sommerfester. 

• Noen fellesarrangementer bestemmes for eksempel  i avdelingenes husråd. 



Virksomhetene har to fritidsklubber:

Klubb 84 på Nordre Bondi gård har åpent 

tirsdag og torsdag i tillegge er det eget 

arrangement på 17. mai og nyttårsaften.

Klubb Knuten er i Røyken og har åpent hver 

onsdag fra kl 18-20

Aktiviteter på klubbene er dans, spill og sang.

Det er også matservering

Fritidsklubber
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FERIE 

SGS 1010

• SGS 1010 – reise med pasient/klient/bruker/elev – KS

Alle beboere må ha egen reiseforsikring og ulykkesforsikring.

Asker kommunes forsikringer på turer gjelder kun ansatte når de er 
på jobb.

Beboere må dekkes av egne private forsikringer på ferieturer.
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• HUSRÅD: Gir råd og medvirker i saker for eksempel knyttet til 
hverdagslivet

• FRIVILLIGHET: Bidrag på seniorkafe

• LEDSAGERBEVIS

• INDVIDUELL STØTTEKONTAKT

• AKTIVITETSPOTTEN
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Tilrettelegging på friområder og strender i 

Asker kommune



Friområder og 

friluftsområder



Tilrettelegging

• Gressklipping

• Søppeltømming

• Parkeringsplasser

• Turveier og stier

• Toaletter

• Badebrygger

• Ramper

• Bord, benker, griller mm
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Blått flagg strender i Asker kommune
• 5 strender. Flest i Norge.

• Må søkes hvert år, og det er da over 30 kriterier som skal 

oppfylles. 

• Vannkvalitet

• Miljøaktiviteter

• Toaletter 

• HC-tilrettelegging



Hva er Blått flagg
• Internasjonal miljøsertifisering.

• Programmet startet i Frankrike i 1985, og 

i Norge i 1999.

• Krav til miljøledelse, vannkvalitet, 

sikkerhet, service, miljøopplæring og 

informasjon.



Flere blått flagg strender i Asker?

• Krav om minst 20 vannprøver.

• Høvikvollen

• Sætre



Hvalstrand



Sjøstrand



Hvamodden
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Kartlegging av tilgjengelighet



Metodikk
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Parkering 

Det ble kartlagt HC-parkering i tilknytning til friområdene og 

friluftsområdene. Det er kun 6 av disse som tilfredsstiller krav til 

tilgjengelighet: 

• Hvamodden

• Holmenskjæret

• Gjellumstranda

• Vesledammen 

• Smerlingstranda / Apotekerstranda 

• Skjæra 

Øvrige registrerte parkeringsplasser ble ikke godkjent, fordi de ikke 

har riktig underlag eller bredde, mangler oppmerking eller skilt. 
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Toalett 

Det ble kartlagt 43 HC-toalett. 7 av disse er tilgjengelig med 

manuell og elektrisk rullestol, og 12 er tilgjengelig for mennesker 

med nedsatt syn. De som er tilgjengelig med rullestol ligger på: 

• Holmenskjæret

• Blakstadtangen 

• Vollen 

• Rulleto

Det er i hovedsak størrelse, innredning, automatisk døråpner, 

terskel og rampe som er årsaker til at toalettene ikke er tilgjengelig 

med elektrisk rullestol, og kontrasten er for dårlig for mennesker 

med nedsatt syn. 

Flere av toalettene kan bli tilgjengelig ved enkel ombygging. 

Ombygging er satt i gang i Hyggen, Verven og på Hvalstrand. 



Toaletter
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Sittegrupper / benker

Det ble kartlagt 369 sittegrupper og

benker godt spredt i hele kommunen. 

73 av disse er tilgjengelig 

med elektrisk rullestol.

Det er ulike årsaker til at benker og 

sittegrupper ikke er tilgjengelig, 

bl.a. underlag, atkomst og 

høyde / fri høyde.
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Baderamper

Det ble kartlagt 5 baderamper for rullestol på kommunale friområder:

• Hvalstrand

• Sjøstrand

• Sætre

• Storsand (Freyborg)

• Smerlingstranda / Apotekerstranda

Baderampen på Sjøstrand er tilgjengelig. Øvrige baderamper ble ikke godkjent, 

fordi de ikke er  tilgjengelig fra gangvei eller at sammenføyning av elementene i 

rampen ikke er tilfredsstillende med  for høy terskel.
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• Eksempel Høvikvollen
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1. Merke 1 HC-parkering i stedet for 3, slik at disse tilfredsstiller kravet 
til bredde.

2. Utbedre gangvei fra HC-parkering til baderampe med bredde 2 m og 
subus med kontrast mot gressbakken. 

3. Flytte bom slik at rullestol kan passere 

4. Utbedre eller erstatte baderampen som 

har for høy terskel (5,5 cm) og den nedre håndlista er for lav (60 cm).



Statlig sikrede friområder

• 38 områder i Asker

• Kommunen eier 32

• 23 med godkjent forvaltningsplan

• 119 planlagte tiltak (2020-2025)

• Total kostnad 12,9 mill

• Gjennomførte tiltak 2020-2021 
anslagsvis 20 stk og ca 2 mill kr
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Øvrige friområder

• Omlag 60 områder med ulik grad av tilrettelegging

• Stort behov og de totale antall tiltak er ikke kartlagt

• Fokus på toaletter de senere årene

• Ombygging av toaletter på Hvalstrand, Verven og Hyggen

• Nye toaletter på Ulvenvann, Nærsnes, Båtstø, Semsvann og Sætre havn
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Aktuelle tiltak

• Arnestad-Vollen- Nytt toalett (ferdig 2024)

• Hernestangen- Asfaltering og oppmerking (utsatt)

• Høvikvollen – nedgravd avfallsanlegg, ny HC- plass (planlagt høsten 2024)

• Diverse friområder- nye baderamper (fortløpende)

• Apotekerstranda Tofte- Nytt leke- og aktivitetsområde (ferdig 2023)

• Kartlegge og etablere  3 UU-rundturer ,Konglungen, Høvikvollen-Båtstø, Grytnes-
Stikkvann (under planlegging)
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Vi ønsker å tilrettelegge mer
• Men trenger tips og ønsker





 

PS 106/2024  Akershus fylkeskommunes innspill til "Rapport om 
revidering av retningslinjer og ny fordelingsnøkkel for den utvidede 
TT-ordningen" 

 

Fylkesrådets forslag til innstilling 

1. Akershus fylkeskommune er positiv til at retningslinjene for den statlige TT-ordningen 
revideres. 

2. TT-ordningen er en del av fylkeskommunens ansvar for kollektivtransport. Vi støtter 
derfor forslaget i rapporten om at også de statlige TT-midlene skal tildeles etter 
vilkårene i fylkeskommunens TT-forskrift, og at den enkelte fylkeskommune utformer 
ordningen i sitt fylke.  

3. Akershus fylkeskommune mener regjeringen må oppfylle Stortingets gjentatte 
intensjon siden 2016 om å fullfinansiere den statlige TT-ordningen.  

4. Akershus fylkeskommune sender saksfremlegget til Oslo Economics som vårt skriftlige 
innspill til Samferdselsdepartementets kunnskaps- og beslutningsgrunnlag for det 
videre arbeidet med revidering av den statlige TT-ordningen. 

Vi støtter: 

• at ordningen blir nasjonal 
• at kravet om 200 turer utgår 
• at kriteriene for tildeling av midler skal være objektive, ikke-diskriminerende og 

forutsigbare 
• at det er fylkeskommunene som selv avgjør hvilke kriterier som skal legges til 

grunn for tildeling av de statlige midlene 
• at alvorlighetsgrad, reiseavstand, behov for spesialtransport, tilgang til egen bil, 

stønad fra NAV og tilgang til universelt utformet kollektivtilbud er blant kriteriene 
som skal gruppere TT-brukere 

• at fordelingsnøkkelen for tildeling av midler skal baseres på 80% innbyggertall og 
20% reiseavstand 

• at tildelingspraksisen fra Samferdselsdepartementet endres fra søknadsprosess til 
rapporteringsprosess 

• at det settes krav til en minimumsandel av fylkeskommunens totale ressursbruk på 
TT som må dekkes av egne midler 

Vi støtter ikke: 

• at et av tildelingskriteriene skal være TT-brukerens individuelle aktivitetsnivå. Vi 
mener dette skiller seg fra de øvrige foreslåtte kriteriene ved å bringe inn et 
subjektivt moment i vurderingen.  

 
5. Akershus fylkeskommune påpeker at hele Akershus fortsatt ikke er en del av den 

statlige TT-ordningen, til tross for gjentatte søknader.  



 

Fylkesrådets rådsmøtes behandling av sak 106/2024 i møte den 08.05.2024: 

Det ble ikke fremsatt endrings- eller tilleggsforslag. 

 

Fylkesrådets innstilling 

1. Akershus fylkeskommune er positiv til at retningslinjene for den statlige TT-ordningen 
revideres. 

2. TT-ordningen er en del av fylkeskommunens ansvar for kollektivtransport. Vi støtter derfor 
forslaget i rapporten om at også de statlige TT-midlene skal tildeles etter vilkårene i 
fylkeskommunens TT-forskrift, og at den enkelte fylkeskommune utformer ordningen i sitt 
fylke.  

3. Akershus fylkeskommune mener regjeringen må oppfylle Stortingets gjentatte intensjon 
siden 2016 om å fullfinansiere den statlige TT-ordningen.  

4. Akershus fylkeskommune sender saksfremlegget til Oslo Economics som vårt skriftlige 
innspill til Samferdselsdepartementets kunnskaps- og beslutningsgrunnlag for det videre 
arbeidet med revidering av den statlige TT-ordningen. 

Vi støtter: 

• at ordningen blir nasjonal 

• at kravet om 200 turer utgår 

• at kriteriene for tildeling av midler skal være objektive, ikke-diskriminerende og 
forutsigbare 

• at det er fylkeskommunene som selv avgjør hvilke kriterier som skal legges til grunn 
for tildeling av de statlige midlene 

• at alvorlighetsgrad, reiseavstand, behov for spesialtransport, tilgang til egen bil, 
stønad fra NAV og tilgang til universelt utformet kollektivtilbud er blant kriteriene som 
skal gruppere TT-brukere 

• at fordelingsnøkkelen for tildeling av midler skal baseres på 80% innbyggertall og 20% 
reiseavstand 

• at tildelingspraksisen fra Samferdselsdepartementet endres fra søknadsprosess til 
rapporteringsprosess 

• at det settes krav til en minimumsandel av fylkeskommunens totale ressursbruk på TT 
som må dekkes av egne midler 

Vi støtter ikke: 



 

• at et av tildelingskriteriene skal være TT-brukerens individuelle aktivitetsnivå. Vi mener 
dette skiller seg fra de øvrige foreslåtte kriteriene ved å bringe inn et subjektivt 
moment i vurderingen.  

5. Akershus fylkeskommune påpeker at hele Akershus fortsatt ikke er en del av den statlige 
TT-ordningen, til tross for gjentatte søknader.  
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 kl. 16:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall må meldes på e-post: 

Politisk.sekretariat@asker.kommune.no 

Vararepresentanter møter etter nærmere beskjed fra møtesekretær. 

Tema: 

• Ferie og fritidstilbud til voksne funksjonshemmede. 
• Orientering fra kommunen om badeplasser og friområder, sikkerhet, 

tilgjengelighet og universell utforming. 

Sakskart  

Saker til behandling 

12/24 24/08005-1 Godkjennelse av protokoll fra møte i råd for personer med 
funksjonsnedsettelse, 18.04.2024 

13/24 24/08064-1 Høring - Inkorporering av CRPD i norsk lov 

14/24 22/02147-20 Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 
2.gangsbehandling 

15/24 22/16742-48 Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

16/24 24/02700-1 Orientering om tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for 
personer med nedsatt funksjonsevne 

mailto:Politisk.sekretariat@asker.kommune.no
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Referatsaker 

 

 

Asker, 13.05.2024 
Kay Arne Sørensen 
Leder i råd for personer med funksjonsnedsettelse 
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Møteprotokoll 
 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse 

Dato Tid Sted 
23.05.2024 16:00 – 18:00 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av nestleder May B. Myklebust. 

Innkalte:  

Funksjon Navn Møtte for 

Varamedlem Vigdis Haugen Aae Kay Arne Sørensen 
Nestleder May B Myklebust  
Utvalgsmedlem Franck Tore Larsen  
Utvalgsmedlem Gunnar Johansen  
Utvalgsmedlem Trine Maanum  
Utvalgsmedlem Aase Midkiff  
Utvalgsmedlem Eirik Sander Viken  
Utvalgsmedlem Wenche Steenstrup  
Utvalgsmedlem Svein Lien  
   
 

Forfall: 1   

Leder i utvalg  Kay Arne Sørensen   

 

Til stede fra administrasjonen: 

Rådgiver Trine Groven 

Protokollfører Ellen Gangnæs 

 

Det var ingen merknader til habilitet eller til innkallingen. 
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

12/24 24/08005-1 Godkjennelse av protokoll fra møte i råd for personer med 
funksjonsnedsettelse, 18.04.2024 

3 

13/24 24/08064-1 Høring - Inkorporering av CRPD i norsk lov 3 

14/24 22/02147-20 Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 
2.gangsbehandling 

4 

15/24 22/16742-48 Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 6 

16/24 24/02700-1 Orientering om tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for 
personer med nedsatt funksjonsevne 

7 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

12/24 Godkjennelse av protokoll fra møte i råd for personer med 
funksjonsnedsettelse, 18.04.2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 12/24 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokollen fra møte i råd for personer med funksjonsnedsettelse, 18.04.2024 
godkjennes slik den foreligger. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i råd for personer med funksjonsnedsettelse, 18.04.2024 
godkjennes slik den foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

13/24 Høring - Inkorporering av CRPD i norsk lov 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 13/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
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1.  Utkast til Asker kommunes høringsbrev støttes. 

 
 

Behandling 

Rådgiver Nanette Mia Bohn presenterte saken og besvarte spørsmål. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Utkast til Asker kommunes høringsbrev støttes. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

14/24 Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 14/24 
2 Ungdomsrådet 23.05.2024 23/24 
3 Eldrerådet 23.05.2024 19/24 
4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
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- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

 

 

Behandling 

Kort presentasjon ved rådgiver Trine Groven. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

 

[Lagre vedtak]  
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15/24 Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 22/24 
2 Eldrerådet 23.05.2024 18/24 
3 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 15/24 
4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

 

 

Behandling 

Kort presentasjon ved rådgiver Trine Groven. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

5. Reduksjon av transportbehovet 
6. Aktiv og grønn mobilitet 
7. Kvalitet på kommunale veianlegg 
8. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

16/24 Orientering om tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for personer med 
nedsatt funksjonsevne 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 16/24 

2 Utvalg for velferd 28.05.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Sak om tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for personer med nedsatt 
funksjonsevne tas til orientering. 

 

 

Behandling 
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Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Oversendelsesforslag fremmet av Aase Midkiff: 

«Hvordan kan det sikres at informasjon om alle kommunens tilbud når de som faktisk 
kan delta på dem? Kan kommunens hjemmeside ha en egen fane som gir denne 
informasjonen?» 

Oversendelsesforslaget fremmet av Aase Midkiff ble enstemmig vedtatt oversendt 
uten realitetsbehandling. 

Vedtak  

1. Sak om tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for personer med nedsatt 
funksjonsevne tas til orientering. 
 

 

[Lagre vedtak]  

 

Referatsaker 

1. Virksomhetslederne Grete Skustad Floberg og Anne Fosstuen orienterte om 
«Ferie- og fritidstilbud til voksne funksjonshemmede».  

2. Rådgiver Thomas Westly orienterte om universell utforming og 
tilrettelegging av kommunale badeplasser og friområder.  

3. Rådgiver Trine Groven orienterte om epost av 10.5.2024 fra Råd for 
mennesker med funksjonsnedsettelse i Akershus fylkeskommune, med 
informasjon om at regional planstrategi i Akershus er ute på høring. 
Høringsfrist er 25.6. 

Regional planstrategi - Akershus fylkeskommune (afk.no) 

4. Trine Groven informerte om nytt tilbud om opplæring i universell utforming i 
planlegging, fra KRD. 

Gratis E-læringskurs i universell utforming i planlegging - regjeringen.no 

5. Trine Groven informerte om nytt tilbud til medvirkningsrådene, fra KS. 

https://afk.no/tjenester/planlegging/samfunnsplanlegging/regional-planstrategi/
https://www.regjeringen.no/no/tema/plan-bygg-og-eiendom/plan_bygningsloven/planlegging/nyhet_plan/kurs_universell_utforming_planlegging/id3024784/
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https://www.ks.no/fagomrader/demokrati-og-
styring/folkevalgtprogrammet/nytt-tilbud-til-medvirkningsradene/ 

6. Trine Groven orienterte om Akershus fylkeskommunes innspill til «Rapport 
om revidering av retningslinjer og ny fordelingsnøkkel for den utvidede TT-
ordningen».  

(Saksprotokoll fra fylkesrådets behandling av sak 106/2024). 

7. Aase Midkiff og Franck Tore Larsen stilte spørsmål om Asker kommune 
tilbyr digitalt deltagerbevis. 

Spørsmålet vil bli besvart i neste møte. 

8. Franck Tore Larsen stilte spørsmål om redusert antall HC-parkeringsplass i 
Slemmestad sentrum. 

Spørsmålet blir besvart i neste møte. 

 

https://www.ks.no/fagomrader/demokrati-og-styring/folkevalgtprogrammet/nytt-tilbud-til-medvirkningsradene/
https://www.ks.no/fagomrader/demokrati-og-styring/folkevalgtprogrammet/nytt-tilbud-til-medvirkningsradene/
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/08005-1 Ellen Gangnæs 

 

Behandles av Møtedato 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 
 

Godkjennelse av protokoll fra møte i råd for personer med 
funksjonsnedsettelse, 18.04.2024 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra møte i råd for personer med funksjonsnedsettelse, 18.04.2024 
godkjennes slik den foreligger. 

 

Kay Arne Sørensen 

Leder i råd for personer med funksjonsnedsettelse 

 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/08005 Ellen Gangnæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 12/24 

  

Godkjennelse av protokoll fra møte i råd for personer med 
funksjonsnedsettelse, 18.04.2024 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 23.05.2024 
sak 12/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i råd for personer med funksjonsnedsettelse, 18.04.2024 
godkjennes slik den foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/08064-1 Hæge Lie-Kjellevold og 

Nanette Mia Bohn 

 

Behandles av Møtedato 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 
Utvalg for velferd 28.05.2024 
 

Høring - Inkorporering av CRPD i norsk lov 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1.  Utkast til Asker kommunes høringsbrev støttes. 

 
1. Bakgrunn for saken 
Kultur- og likestillingsdepartementet har sendt på høring en utredning om 
inkorporering av FNs konvensjon om rettighetene til mennesker med nedsatt 
funksjonsevne (CRPD) i norsk lov. Høringsfristen er 5. juni 2024. 

Regjeringen har igangsatt et arbeid som innebærer at konvensjonen vil gjelde direkte 
som norsk lov. Et juridisk ekspertutvalg ble oppnevnt 2. desember 2022, for å ta 
stilling til hvordan inkorporeringen bør skje, og de vurderer spesielt inkorporering i 
menneskerettsloven. Utvalget avga sin utredning 15. januar 2024. 

Konvensjonen ble vedtatt i 2006, og ratifisert av Norge i 2013. Ratifikasjon av en 
konvensjon innebærer at en stat forplikter seg til å følge den. Ved ratifikasjonen 
gjennomgikk man norsk lov og gjorde enkelte endringer (bl.a. i vergemålsloven) som 
ble ansett nødvendige for å kunne oppfylle konvensjonen. Etter dette ble ratifikasjon 
gjennomført ved at det ble konstatert at norsk lov var i overenstemmelse med 
konvensjonen. 

Konvensjonen ble ved ratifikasjonen i 2013 ikke gjort til norsk lov, men er likevel 
forpliktende for norske myndigheter og skal tillegges betydelig vekt av forvaltningen 
og domstolene. Grunnloven § 92 fastslår at statens myndigheter skal respektere og 
sikre menneskerettighetene, og det såkalte presumpsjonsprinsippet i norsk rett 
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innebærer at norske lovbestemmelser så langt som mulig skal tolkes slik at de er i 
samsvar med Norges folkerettslige forpliktelser.  

Dersom en konvensjon inkorporeres i en ordinær lov, f.eks. likestillings- og 
diskrimineringsloven, må eventuell motstrid mellom konvensjonen og norsk lov løses 
konkret etter alminnelige juridiske tolkningsprinsipper. For konvensjoner som 
inkorporeres i menneskerettsloven er utgangspunktet et annet. Menneskerettsloven 
har i § 3 en forrangsregel som bestemmer at ved motstrid skal konvensjoner som er 
inkorporert i denne loven gå foran bestemmelser i annen lovgivning.  

Fem konvensjoner er i dag inkorporert i menneskerettsloven:  

 Den europeiske menneskerettskonvensjon (EMK)  

 Konvensjonen om økonomiske, sosiale og kulturelle rettigheter  

 Konvensjonen om sivile og politiske rettigheter  

 Barnekonvensjonen  

 Kvinnediskrimineringsloven.  

Rasediskrimineringskonvensjonen er derimot inkorporert i likestillings- og 
diskrimineringsloven.  

Kultur- og likestillingsdepartementet ber kommunen om innspill på særlig tre 
problemstillinger:  

 Innspill til drøftelsen av tolkningserklæringene avgitt i 2013 
 Mulige konsekvenser av inkorporasjon for kommunesektoren  
 Innspill til helse- og velferdslovgivning som bør avklares før evt inkorporasjon 

(eksempelvis spørsmål om rettslig handleevne, tvang, tilgjengelighet mv.) 
 Innspill til CRPDs anvendelse på Svalbard.  

Kommunedirektøren har valgt å komme med innspill til særlig punkt 1, 2 og 3 og 
avstå fra å svare på spørsmål om konvensjonens anvendelse på Svalbard.  

Kommunedirektørens forslag til høringsuttalelse ligger vedlagt saken. 

 
2. Saksopplysninger 
CRPD i Asker kommune 
Kommunene har en svært viktig oppgave i å legge til rette for at mennesker med 
nedsatt funksjonsevne opplever et reelt likestilt samfunn. Asker kommune har i en 
årrekke jobbet med implementering av CRPD, og har et særlig fokus på opplæring 
av ansatte i CRPD i praksis.  
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Asker kommune deltok som pilotkommune i CRPD-prosjektet 2020-2022 i regi av 
Barne-, ungdoms- og familiedirektoratet (Bufdir). Prosjektet ble gjennomført sammen 
med fire av Statsforvalterembetene og flere kommuner. Medarbeidere og ledere fra 
Velferd har deltatt på digitale samlinger, der man benyttet og testet 
opplæringsmaterialet fra Bufdir for å heve kompetansen om FN- konvensjonen. 
Målet med opplæringen var å gi innføring i CRPD til hjelp i kommunens daglige 
arbeid. Asker kommune har videreført arbeidet etter endt pilot. 

En viktig forutsetning for implementering av CRPD i kommunen er god forankring og 
eierskap. CRPD er forankret i Asker kommunes planverk, i både kommuneplanens 
samfunnsdel og nesten alle kommunens strategiske planer/temaplaner, hvor det er 
et stort fokus på likeverdighet og likestilling. Videre har Asker kommune en egen 
temaplan for personer med nedsatt funksjonsevne, hvor CRPD legges til grunn for 
tjeneste- og samfunnsutviklingen. 

Utvalgets innstilling  
Utvalget har ikke avgitt en enstemmig innstilling. Utvalgets flertall antar at de 
rettslige konsekvensene av å inkorporere konvensjonen vil bli begrensede, og 
foreslår at konvensjonen inkorporeres i menneskerettsloven. Flertallet 
fremhever at konvensjonen ikke har som mål å gi nye menneskerettigheter for 
funksjonshemmede, men å avklare innholdet i eksisterende rettigheter og 
særlig peke på hva statene må gjøre for at menneskerettighetene skal bli 
virkeliggjort for funksjonshemmede på lik linje med andre. Hovedargumentet for 
å inkorporere konvensjonen i menneskerettsloven er den signalverdien om 
politisk og rettslig status for konvensjonen som dette vil gi, samt at det vil bidra 
til likebehandling av FNs kjernekonvensjoner i norsk rett. 
 
Utvalgets mindretall er av den generelle oppfatning at Norge allerede har gått 
for langt med å inkorporere konvensjoner med forrang. Mindretallet er uenig i at 
inkorporering av CRPD bare vil få begrensede konsekvenser. Mindretallet viser 
til at mange av konvensjonsbestemmelsene pålegger, i større grad enn andre 
inkorporerte konvensjoner, langtrekkende handlingsplikter og at CRPD-
komiteen tolker mange av rettighetene og statens plikter i konvensjonen svært 
langt. Dette vil ifølge mindretallet kunne ha stor betydning for kommunenes 
økonomi og mulighetene for prioritering mellom viktige formål. Mindretallet 
mener at konvensjonen ikke bør inkorporeres, subsidiært at konvensjonen 
inkorporeres i likestillings- og diskrimineringsloven. 
 
Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene  
Saken har særlig relevans for bærekraftsmålene nr. 3 god helse og livskvalitet, 
og nr. 17 samarbeid for å nå målene. For denne saken er særlig 
bærekraftsdimensjonen sosiale forhold relevant.  
 
 
3. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren er enig med utvalgets flertall i at inkorporering i 
menneskerettsloven uten tvil vil gi en svært viktig signalverdi når det kommer til 
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politisk og rettslig status for konvensjonen. For kommunen er det samtidig vanskelig 
å se bort fra den usikkerheten mindretallet gir uttrykk for, når det kommer til 
konsekvensene inkorporering, og særlig inkorporering med forrang, vil kunne få for 
kommunen. Sett i lys av FN-komiteens offensive tolkning av konvensjonen mener 
Asker kommune at det fremstår usikkert hvilke konsekvenser inkorporering vil få for 
kommunen. 
 
Kommunedirektøren viser særlig til konsekvensene av eventuelle innskrenkninger i 
handlingsrommet for kommunalt skjønn, når det kommer til organiseringen av helse- 
og omsorgstjenester. Kommunene mangler allerede i dag både økonomiske 
ressurser og personell, og det er vesentlig at kommunen har rom for å organisere 
tjenestene og fordele ressursene ut fra lokale behov. 
 
Kommunedirektøren fremhever også usikkerhet knyttet til reglene om rettslig 
handleevne og bruk av tvang ved gjennomføring av helse- og omsorgstjenester, og 
hvilket rom det er for tvungen omsorg under konvensjonen. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

rapport-crpd-del1 
rapport-crpd-del2 
Høringsbrev CRDP i norsk lov 
Høringssvar fra Asker kommune - inkorporering av CRPD i norsk lov  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/08064 Nanette Mia Bohn 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 13/24 

2 Utvalg for velferd 28.05.2024 18/24 
  

Høring - Inkorporering av CRPD i norsk lov 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 23.05.2024 
sak 13/24 

Behandling 

Rådgiver Nanette Mia Bohn presenterte saken og besvarte spørsmål. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Utkast til Asker kommunes høringsbrev støttes. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/08064 Nanette Mia Bohn 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 13/24 

2 Utvalg for velferd 28.05.2024 18/24 
  

Høring - Inkorporering av CRPD i norsk lov 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 18/24 

Behandling 

Leder innledet kort til saken og juridisk rådgiver Hæge Lie-Kjellevold presenterte 
saken og besvarte spørsmål. 

Innstillingens punkt 1 ble vedtatt mot 1 stemme, Rødt. 

Vedtak  

1.  Utkast til Asker kommunes høringsbrev støttes. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/02147-20 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandles av Møtedato 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 
Ungdomsrådet 23.05.2024 
Eldrerådet  23.05.2024 
Formannskapet 20.08.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

Temaplan for bærekraftig boligutvikling – 2.gangsbehandling 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

1. Sammendrag 
Det har vært gjennomført høring for temaplan for bærekraftig boligutvikling, og 
temaplanen kommer nå til 2. gangsbehandling. 
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Temaplanen og kunnskapsgrunnlaget ligger vedlagt denne saken, og inneholder 
informasjon om utfordringsbildet og trender fremover. Planen foreslår fire 
innsatsområder og tilhørende strategier for å møte utfordringene og bidra til en god 
boligutvikling. 

Det har vært stort engasjement rundt temaplanen fra råd og utvalg, og det har 
kommet inn en rekke høringsinnspill. Disse ligger vedlagt i sin helhet, så vel som i en 
samlet oversikt med kommunedirektørens kommentar til det enkelte innspillet. 

Kommunedirektøren anbefaler at temaplan for bærekraftig boligutvikling vedtas med 
tilhørende innsatsområder og strategier. Implementeringen av temaplanen skjer 
hovedsakelig gjennom reguleringsplanlegging og den årlige rulleringen av 
Handlingsprogrammet, i tillegg til ordinær virksomhetsplanlegging og politiske saker.  

 
2. Bakgrunn for saken 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling er forankret i vedtatt planstrategi for 
Asker kommune 2020-2024. Oppdraget med igangsetting av arbeidet med 
temaplanen er gitt i forbindelse med kommunestyrets behandling av 
Handlingsprogram 2021-2024 
 
Mandat for temaplan for bærekraftig boligutvikling ble vedtatt av formannskapet 
19.04.2022. 

Formannskapet vedtok den 05.12.2023 å legge førsteutkast for temaplan for 
bærekraftig boligutvikling 2024-2035 ut på høring.  

Høringsfristen for temaplanen var 01. april 2024. Innspillene er nå bearbeidet, 
og temaplanen kommer derfor til 2. gangsbehandling. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling er en strategisk tverrsektoriell plan og gjelder 
for alle tjenesteområdene i kommunen, så vel som næringslivet og innbyggerne selv.  
 
Temaplanen har en planperiode på 12 år med rullering om lag hvert fjerde år.  
Hovedformålet med planen er å sikre gode boliger til våre innbyggere, stimulere 
markedet til en utvikling som underbygger kommunens overordnede mål og 
som sikrer et variert, inkluderende og mangfoldig boligmarked. Planen skal 
bidra til å skape gode, trygge og helsefremmende bo- og oppvekstmiljøer, 
utjevne forskjeller i samfunnet og sikre gode boliger for befolkningen. 
Boligutviklingen skal bidra til at tilbudet i det private markedet balanseres mot 
etterspørsel, behov og kommunens overordnede mål, både i antall og type 
boliger.  
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Asker kommune står overfor en rekke utfordringer i tiden fremover som må 
møtes med en god og aktiv boligpolitikk. Blant annet har kommunen en stor 
overvekt eierboliger og eneboliger, mens befolkningen blir eldre, og antall 
barnefamilier blir færre. En bedre balanse i boligtilbudet innebærer større 
variasjon i boligtypologi og et større og mer profesjonelt leiemarked. Alternative 
og sosiale boformer, boliger for eldre og personer med nedsatt funksjonsevne 
er også sentrale temaer som tas opp i temaplanen. Sentralt for gjennomføring 
av boligpolitikken er en aktiv bruk av virkemidlene kommunen har tilgjengelig, 
og et godt samarbeid med næringslivet. 

Kunnskapsgrunnlag  
Det er utarbeidet et kunnskapsgrunnlag for temaplanen (vedlegg 1), som 
inneholder mer inngående informasjon om temaene som er dekket i planen.  

Innsatsområder og strategier  
Temaplan for bærekraftig boligutvikling baseres på føringer og bestemmelser i 
kommuneplanens samfunnsdel og arealdel. Innsatsområdene er definert med 
bakgrunn i kunnskapsgrunnlaget, som beskriver utfordringsbildet (kapittel 3 i 
temaplanen), samt mål og delmål fra kommuneplanens samfunnsdel.  

Innsatsområdene beskriver hva kommunen særlig må prioritere for å møte 
utfordringene og nå målene fra kommuneplanen. 

Medvirkning 
Det er mange interessenter i boligutviklingen og boligpolitikken i kommunen. 
Det kan likevel være vanskelig å medvirke på et strategisk nivå. Tilnærmingen 
til medvirkning i denne planen har derfor både vært direkte medvirkning i 
utarbeidelsen av planen og i høringsperioden, men også å jobbe med 
forbedring av rutiner og kompetansebygging rundt medvirkning i 
reguleringsplaner og byggesaker, fordi det for mange vil kunne være lettere å 
medvirke på dette nivået. 

Høringsperioden/høringsinnspill: 
Det har kommet 21 høringsinnspill fra privatpersoner, organisasjoner og 
bedrifter. I tillegg kom det en rekke innspill fra rådene og utvalgene under 
høringsperioden. Alle innspillene er oppsummert og kommentert av 
kommunedirektøren. Der det har vært aktuelt er innspillet innarbeidet i 
temaplanen. Alle innspillene ligger vedlagt i sin helhet i et samlet dokument. 

Alt i alt har temaplanen fått mye positiv tilbakemelding i høringsinnspillene. 
Kommunedirektøren vil likevel trekke frem enkelte temaer som går igjen, eller 
som har vært spesielt relevante i bearbeidingen av temaplanen: 
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- Bokvalitet og arkitektur 
- Rimelige boliger / boliger for unge voksne og førstegangskjøpere 
- Kulturmiljø, bevaring og bruk av eksisterende bygningsmasse 
- Samarbeid med næringsliv, frivilligheten og ideelle aktører 
- Parkering, mobilitet og tilgjengelighet 

Forslaget til temaplan svarer også på verbalvedtaket fra Kommunestyret 
12.12.2023 sak 007/23 knyttet til utredning av ansattboliger, og 
oversendelsesforslaget fra Formannskapet 05.12.2023 sak 118/23 knyttet til 
utviklingen av flere ungdomsboliger i kommunen. 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Innsatsområdene og strategiene i temaplan for bærekraftig boligutvikling skal bidra til 
at Asker kommune skal ha et boligtilbud som samsvarer med behovene i 
befolkningen, at alle kan finne en god og egnet bolig i kommunen, og et boligmarked 
som er robust og rustet for uforutsette hendelser. For å realisere dette må vi rette 
oppmerksomheten mot å øke variasjonen i boligtyper, -størrelser og -prisklasser. I 
denne dyrtiden er det enkelte grupper som det er ekstra viktig å ivareta. 
Boligpolitikken må møte utfordringene kommunen og innbyggerne står i på kort sikt, 
men også legge til rette for et godt boligtilbud for alle, på lang sikt. Her blir samarbeid 
med private aktører viktig for å nå de boligpolitiske målsetningene. 

Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene  

Økonomisk bærekraft:  
På lang sikt vil en ønsket bolig- og stedsutvikling kunne gi positive økonomiske 
konsekvenser for kommunen. Ved bedre tilgang på egnede boliger for eldre og 
personer med nedsatt funksjonsevne vil disse gruppene kunne opprettholde sin 
selvstendighet og bli boende hjemme lengre. Dette reduserer behovet for pleie- og 
omsorgstjenester, og utsetter behovet for vedtaksbaserte tjenester. Arbeidet med å 
få flere over i det ordinære boligmarkedet, gjennom tilrettelegging av boligen, og 
støtteordninger som startlån, vil kommunen kunne rette ressursene mot de som 
trenger kommunal bolig mest.  

En god boligproduksjon med en balansert boligtypologi gir en god og sunn 
befolkningsvekst og demografisk utvikling, og med det en bærekraftig 
kommuneøkonomi. Ved å ha et godt tilbud av boliger for unge voksne vil kommunen 
kunne tiltrekke seg og beholde dette befolkningssegmentet. Dette er helt nødvendig 
sett i lys av de utfordringene kommunen står overfor i årene som kommer.  

Sosial bærekraft:  
Temaplanens strategier søker å bygge opp og støtte oppunder de lokale 
fellesskapene og identiteten i lokalmiljøene på kort og lang sikt. Dette er viktig for at 
Asker kommune skal være et godt sted å vokse opp, leve og bli gammel.  
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Boligutvikling er et langsiktig arbeid. Ved å bidra til større variasjon i boligtyper, 
boformer og finansieringsmodeller i alle lokalområder, kan man bidra til et mangfold 
av folk, livssituasjoner og sosioøkonomiske bakgrunner. Det skal være mulig å 
tilpasse sin bosituasjon ut ifra endringer i livssituasjonen, innenfor det område man 
bor i. Variasjon i alle lokalområder vet vi er viktig for at færre skal falle utenfor, for å 
sikre barn og unge stabile oppvekstforhold, og for å motvirke opphopning av 
levekårsutfordringer.  

Miljømessig bærekraft:  
Det å bo er arealkrevende. Arealer er en knapphetsressurs som skal forvaltes med 
omhu. Å bygge boliger vil ikke bare ha konsekvenser for miljøet der boligene bygges 
på kort og lang sikt. Det legger også føringer for hvordan miljøet andre steder vil 
påvirkes i fremtiden.  

Hvor og hvordan man bor er derfor miljøpolitikk. God stedsutvikling gir mulighet for 
mer konsentrert utvikling med et godt tilbud av handel, service og transport, samtidig 
som man sparer arealene i kommunen. Store deler av dette feltet er dekket av andre 
temaplaner og av kommuneplanens arealdel. Denne planen supplerer med strategier 
som retter seg mot husholdningen, og mot utviklingen av boligprosjekter.  
 

5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at temaplanen, med tilhørende innsatsområder og 
strategier, og med endringer gjort på bakgrunn av høringsinnspillene, vedtas. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - kunnskapsgrunnlag 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling - innspill, fulltekst 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling - høringsinnspill med kommunedirektørens 
kommentarer 
Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 14/24 

2 Ungdomsrådet 23.05.2024 23/24 
3 Eldrerådet 23.05.2024 19/24 
4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 23.05.2024 sak 19/24 

Behandling 

Trygve Lia fremmet følgende forslag til nytt punkt 4: 

Det fokuseres på at det skal benyttes offentlig transport, sykkel, mikrotransport og 
gange. Dette er nok ikke spesielt aktuelt for eldre som har passert 80 år. Den 
generelle parkeringsnormen er svært ambisiøs og er til stor ulempe for eldre som 
fremdeles kjører bil og kan transportere seg selv. Videre er det vanskelig for de som 
vil komme på besøk, og eldre blir sittende ensomme hjemme etter at de ikke lenger 
kan transportere seg selv. 
 
Det er et generelt ønske om å bo hjemme lengst mulig at helse og trivsel 
opprettholdes, da må det legges bedre til rette for at kontakten med venner og 
familie tas vare på ved at det blant annet det blir lettere å parkere. 

Innstillingen, med Lias forslag til tilleggspunkt, ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 
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- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

4. Det fokuseres på at det skal benyttes offentlig transport, sykkel, mikrotransport 
og gange. Dette er nok ikke spesielt aktuelt for eldre som har passert 80 år. 
Den generelle parkeringsnormen er svært ambisiøs og er til stor ulempe for 
eldre som fremdeles kjører bil og kan transportere seg selv. Videre er det 
vanskelig for de som vil komme på besøk, og eldre blir sittende ensomme 
hjemme etter at de ikke lenger kan transportere seg selv. 
 
Det er et generelt ønske om å bo hjemme lengst mulig at helse og trivsel 
opprettholdes, da må det legges bedre til rette for at kontakten med venner og 
familie tas vare på ved at det blant annet det blir lettere å parkere. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 14/24 

2 Ungdomsrådet 23.05.2024 23/24 
3 Eldrerådet 23.05.2024 19/24 
4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 23.05.2024 
sak 14/24 

Behandling 

Kort presentasjon ved rådgiver Trine Groven. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
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- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 
konsekvens 

- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/02147 Gyda Gustum Spurkland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 14/24 

2 Ungdomsrådet 23.05.2024 23/24 
3 Eldrerådet 23.05.2024 19/24 
4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan for bærekraftig boligutvikling - 2.gangsbehandling 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 23.05.2024 sak 23/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Temaplan for bærekraftig boligutvikling, datert 05.05.24 med følgende 
innsatsområder og tilhørende strategier, vedtas: 

- Gode og varierte boliger 
- Bærekraftige nabolag 
- Samarbeid og utvikling 
- Offensiv bruk av virkemidlene 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Reguleringsplanlegging 
- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av Handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
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- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 

3. Rapportering på arbeid skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/16742-48 Ingvild Hegrenæs 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 23.05.2024 
Eldrerådet  23.05.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 
Formannskapet 20.08.2024 
Kommunestyret 10.09.2024 
 

Temaplan Samferdsel og mobilitet – 2.gangsbehandling 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport 
 

1. Sammendrag 
Temaplan samferdsel og mobilitet er en strategisk og sektorovergripende plan, 
og som beskriver hvordan kommunen skal lykkes med målene som er satt for 
samferdselsutviklingen fremover. Det er definert fire innsatsområder som 
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beskriver hva kommunen særlig må prioritere for å møte utfordringene: 
reduksjon av transportbehovet; aktiv og grønn mobilitet; kvalitet på kommunale 
veianlegg og kunnskap, samarbeid og innovative løsninger.  

Temaplanen har vært på høring i perioden 20.06.2023 til 26.01.2024. Totalt 
kom det 46 høringsinnspill til planen. Av disse kom 5 fra kommunale råd og 
utvalg, 4 fra overordnede og andre myndigheter, 18 fra organisasjoner, lag og 
foreninger og 19 fra privatpersoner.  

Flere av innspillene har ført til justeringer og har styrket planen. Alle 
høringsinnspillene er svart ut med kommunedirektørens vurdering i eget 
dokument som er lagt ved saken.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Temaplan Samferdsel og mobilitet er forankret i vedtatt planstrategi for Asker 
kommune 2020-2024. Oppdrag med igangsetting av arbeidet med temaplanen 
er gitt i forbindelse med kommunestyrets behandling av Handlingsprogram 
2021-2024.   
 
Temaplanen er en tverrsektoriell og strategisk plan. Den har en planperiode på 
12 år med rullering anslagsvis hvert fjerde år. 

Tidligere behandling: 

- Mandat og rammer for temaplan samferdsel og mobilitet ble vedtatt av 
formannskapet 08.11.2022 i sak 0223/22 

- Temaplanen ble førstegangsbehandlet i formannskapet 20.06.2023 sak 
126/23 

- Saken var på høring i følgende råd og utvalg i januar 2024, protokoll 
ligger vedlagt: 

o Ungdomsrådet 
o Råd for personer med funksjonsnedsettelser 
o Eldrerådet 
o Utvalg for samfunnstjenester 
o Utvalg for plan og byggesaker 

 
3. Saksopplysninger 
Utfordringsbilde  
Bygging av samferdselstiltak har store konsekvenser for klima og miljø, 
samtidig som transporten er skyld i store klimagassutslipp og lokal støy- og 
luftforurensning.  
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Samferdsel påvirker folkehelsen og vårt fysiske aktivitetsnivå. Samtidig er 
utenforskap og ensomhet, en av Askersamfunnets store samfunnsfloker, ofte et 
resultat av begrenset mobilitet.   

Utfordringene rundt trafikkavvikling, spesielt på de store fylkesveiene nord i 
kommunen, skaper problemer for kollektivtrafikken, næringslivet og 
privatpersoner.  

Det er store interne forskjeller i kommunen. Anlegg for fotgjengere og syklister 
er ikke like godt utbygd sør i kommunen som i nord. Spredt bebyggelse, som i 
størst grad gjelder den sørlige delen av kommunen, gjør det mer krevende å 
drifte et godt kollektivtilbud.  

Ansvar og eierskap til samferdselsanleggene i Asker er delt mellom mange 
aktører. Dette krever tett koordinering mellom fylkeskommunen, Bane NOR, 
Statens vegvesen, kollektivoperatørene og Asker kommune.   

Det er avsatt lite samferdselsmidler fremover, både i kollektiv- og 
fylkesveisystemet og til europaveier. Dette ser vi blant annet i Akershus FK 
handlingsprogram samferdsel 25-28. 

De 525 km kommunale veier i Asker krever et stort arbeid innen drift og 
vedlikehold, i tillegg til investeringsbehov.    

Innsatsområder og strategier  
Innsatsområdene er definert med bakgrunn i kunnskapsgrunnlaget (vedlagt), 
utfordringsbildet (kapittel 4 i temaplanen), samt mål og delmål fra 
kommuneplanens samfunnsdel. Innsatsområdene beskriver hva kommunen 
særlig må prioritere for å møte utfordringene og nå målene fra 
kommuneplanen.  

Følgende fire innsatsområder er valgt ut for temaplan samferdsel og mobilitet:   
 

- Reduksjon av transportbehovet  
- Aktiv og grønn mobilitet  
- Kvalitet på kommunale veianlegg  
- Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger  

For hvert innsatsområde er det gitt en kort beskrivelse av status og utfordringer, 
samt hvilke strategier (endringer) som må gjennomføres for å sikre 
måloppnåelse og utvikling i ønsket retning.  

Det er en tydelig sammenheng mellom fysisk aktive reiser og folkehelse. Derfor 
er det siden førstegangsbehandlingen av temaplanen valgt å endre 
innsatsområdet «grønn mobilitet» til «aktiv og grønn mobilitet». Det er viktig 
med et sterkt fokus på fysisk aktive hverdagsreiser og effekten de kan ha på 
den fysiske og mentale folkehelsen.    
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Medvirkning 
For å sikre god og bred involvering i tillegg til den offentlige høringen, har lag og 
foreninger, innbyggere, politiske råd og utvalg og kommunens administrasjon 
medvirket i arbeidet med temaplanen.  
 
Det har vært gjennomført arbeidsmøter med aktører innen mikromobilitet, 
bildeling, klima og natur, velforbund, trafikksikkerhet og sykkel/idrett. I tillegg har 
kunnskapsgrunnlaget blitt presentert for utvalg, råd og LSU, det har blitt 
gjennomført en innbyggerundersøkelse og det har vært administrative 
innspillsmøter og presentasjoner.  

Oppsummering av høringsinnspill 
Temaplan samferdsel og mobilitet har vært på høring i perioden 20.06.2023 til 
26.01.2024. Høringsperioden ble gjort kjent gjennom kommunens nettsider og e-
post. Høringsinnspillene ble levert elektronisk. 

Totalt kom det 46 høringsinnspill til planen. Av disse kom 5 fra kommunale råd og 
utvalg, 4 fra overordnede og andre myndigheter, 18 fra organisasjoner, lag og 
foreninger og 19 fra privatpersoner. Flere av innspillene anses som ivaretatt i planen, 
men høringsinstansene fremhever enkelte tema og utdyper eller nyanserer med 
kunnskap fra sitt felt. Flere av innspillene har derfor ført til justeringer og styrket 
planen. Et ønske om konkrete tiltak var gjennomgående. Disse tar vi med oss i det 
videre arbeidet i utarbeidelse av virksomhetsplaner og det årlige 
handlingsprogrammet. 

Alle høringsinnspillene er lagt ved i sin helhet (vedlegg 4). Oppsummering av 
høringsuttalelsene med kommunedirektørens kommentarer er lagt ved saken 
(vedlegg 3). Nedenfor følger en punktvis oppsummering av temaene som går igjen i 
innspillene: 

- Kollektivtilbudet: Utilstrekkelig kollektivtilbud, spesielt sør i kommunen. 
Bedre billettpriser, forutsigbarhet og reisetider. Økt tilbud på fjorden. 

- Gående og syklende: Bedre system, spesielt sør i kommunen, Bedre 
vinterdrift, sykkelparkering og støtteordninger.  

- Et høyere fokus på samkjøringsmuligheter 
- Behov for tilstrekkelig parkeringsmuligheter på strategisk riktige plasser 
- Innfartsparkering: plassering, antall og prising 
- Behov for flere konkrete tiltak for samferdsel fremover 
- Trafikksikkerhet, spesielt rundt skoler og spesielt utsatte strekninger 
- Samarbeid mellom aktørene innen samferdsel i Asker 
- Reduksjon av klimagassutslipp 
- Sikre tilstrekkelig areal i tidlig planlegging, blant annet til gange- og 

sykkelløsninger og nødvendig drift og vedlikehold 
- Satsing på aktive hverdagsreiser og folkehelse 
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4. Kommunedirektørens vurdering 
Økonomiske og organisatoriske forhold 
Økonomien i Asker kommune er nå strammere enn tidligere. Det er et større behov 
for å utnytte de anleggene vi allerede har. For å få flere til å gå, sykle eller reise 
kollektivt er det behov for samordnet areal- og transportplanlegging, 
knutepunktutvikling og å investere i noen fysiske anlegg, som manglende gang- og 
sykkellenker, innfartsparkering og infrastruktur for kollektivtilbudet. Kommende 
kostnader kan reduseres ved å unngå mange store veiutbygginger og få mindre 
belastning på eksisterende veier. Flere fysisk aktive trafikanter vil på sikt gi 
besparelser for kommunen innen helse og velferd.  

Et systematisk veivedlikehold vil kunne sikre veienes fulle levetid, og er besparende 
over tid. Samtidig stiller klimaendringer nye krav til veiene. Skal kvaliteten på de 
kommunale veianleggene være akseptabel, må det gjennomføres effektivt og 
målrettet vedlikehold, med tilstrekkelige vedlikeholdsbudsjetter.   

Sosiale forhold 
Hvordan et samfunn organiserer sin samferdsel og mobilitet har betydning for 
innbyggernes fysiske og psykiske helse. Muligheter for lik deltakelse i samfunnet, 
trivsel og livskvalitet, vaner og holdninger, oppvekst og alderdom, er noen 
eksempler. 

Ved å redusere bilbruken vil luft- og støyforurensning langs veinettet reduseres. I 
tillegg vil økt gange og sykkel bidra til at innbyggerne i Asker blir mer fysisk aktive, 
som er av stor betydning for forebyggende helsearbeid.   

Utenforskap og ensomhet er en av de store samfunnsflokene Askersamfunnet står 
overfor. Samtidig øker antallet eldre, en gruppe der mange har redusert mobilitet. Vi 
ser også at barn og unges deltagelse i fritidsaktiviteter ofte er avhengig av 
transporten. En satsning på kollektiv mobilitet og universell utforming gir likere 
muligheter til mobilitet og deltakelse i samfunnet.  

Miljømessige forhold 
Transportsektoren er en av de største kildene til utslipp både i Asker, nasjonalt og 
globalt. I tillegg fører infrastruktur knyttet til samferdsel til store inngrep i naturen. Det 
må gjøres endringer her for å nå de nasjonale målene innen klima og natur  

I enkelte tilfeller kan det være motsetninger mellom klimatiltak og naturhensyn. En 
stor del av klimapolitikken i Norge baseres på en elektrifisering av transportsektoren. 
Elektrifisering er veldig arealkrevende og betyr omfattende inngrep i naturen, blant 
annet på grunn av etablering av ladestasjoner og kabeltraseer. Andre eksempler på 
dilemmaer er nedbygging av natur for å anlegge gang- og sykkelveier eller andre 
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samferdselsanlegg. Dette er kompliserte dilemmaer der vi i hvert enkelt tilfelle må 
veie klimagevinst mot tap av naturlige karbonlagre og andre naturverdier.  

 
5. Konklusjon 
Temaplan samferdsel og mobilitet er en strategisk og sektorovergripende plan, og 
beskriver hvordan kommunen skal lykkes med målene som er satt for 
samferdselsutviklingen fremover. 

Ved å følge opp strategiene gitt i de fire innsatsområdene vil vi være på god vei mot 
bærekraftige og samordnede transportløsninger og bidra til å nå de nasjonale 
målene for reduksjon i klimagassutslipp. Det vil også bidra til å bedre folkehelsen i 
kommunen.  

Vi må ha fokus på innbyggernes behov og vaner for reiser, og respekt for 
forskjellene innad i kommunen. Ved å samarbeide på tvers, og benytte anleggene vi 
allerede har smartere, kan vi få mer ut av hver krone som brukes.  

Det har kommet mange gode innspill til temaplan samferdsel og mobilitet, inkludert 
mottatte invitasjoner til samarbeid og innspill til konkrete tiltak. Innspillene viser at det 
er et stort engasjement for samferdsel og mobilitet i kommunen, og at den påvirker 
bredt. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Kunnskapsgrunnlag Temaplan samferdsel og mobilitet 
Samtlige høringsinnspill med kommunedirektørens kommentar 
Høringsinnspill samlet 
Temaplan Samferdsel - 2.gangsbehandling 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/16742 Ingvild Hegrenæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 22/24 
2 Eldrerådet 23.05.2024 18/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 15/24 

4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 23.05.2024 sak 18/24 

Behandling 

Arvid Gjesdal fremmet følgende forslag til tilleggspunkt: 

Eldrerådet ber om at Asker Kommune i sine drøftinger med RUTER/BRAKAR at de 
på det sterkeste innfører direkte forbindelser mellom Asker helt syd til Drammen, 
Oslo og Asker sentrum. 

Anne-Britt Wengen fremmet følgende forslag til tilleggspunkt: 

Eldrerådet beklager at transporttilbud tilpasset eldre ikke er godt behandlet i planen. 
Vi ser at reduserte parkeringsmuligheter fører til mindre bruk av offentlige tilbud til 
eldre. Når tiltak for å redusere bilbruk ikke følges opp med gode alternative 
transportløsninger, er det risiko for økning av isolasjon og ensomhet i den økende 
eldrebefolkningen. 

Innstillingen i 3 punkter, med tilleggspunktene fremmet av Gjesdal og Wengen, ble 
enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
 

4. Eldrerådet har følgende innspill til planen: 

• Det bes om at Asker Kommune i sine drøftinger med RUTER/BRAKAR 
at de på det sterkeste innfører direkte forbindelser mellom Asker helt syd 
til Drammen, Oslo og Asker sentrum. 

• Eldrerådet beklager at transporttilbud tilpasset eldre ikke er godt 
behandlet i planen. Vi ser at reduserte parkeringsmuligheter fører til 
mindre bruk av offentlige tilbud til eldre. Når tiltak for å redusere bilbruk 
ikke følges opp med gode alternative transportløsninger, er det risiko for 
økning av isolasjon og ensomhet i den økende eldrebefolkningen. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/16742 Ingvild Hegrenæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 22/24 
2 Eldrerådet 23.05.2024 18/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 15/24 

4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 23.05.2024 
sak 15/24 

Behandling 

Kort presentasjon ved rådgiver Trine Groven. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
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- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/16742 Ingvild Hegrenæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 22/24 
2 Eldrerådet 23.05.2024 18/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 15/24 

4 Formannskapet 20.08.2024  
5 Kommunestyret 10.09.2024  
  

Temaplan Samferdsel og mobilitet - 2.gangsbehandling 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 23.05.2024 sak 22/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Temaplan samferdsel og mobilitet 2024-2035, datert 30.04.2024, vedtas, med 
følgende innsatsområder og tilhørende strategier: 

1. Reduksjon av transportbehovet 
2. Aktiv og grønn mobilitet 
3. Kvalitet på kommunale veianlegg 
4. Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger 

2. Implementering av planen skjer gjennom: 

- Ordinær virksomhetsplanlegging 
- Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens 
- Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter 
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- Arealplaner 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/02700-1 Nanette Mia Bohn 

 

Behandles av Møtedato 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 23.05.2024 
Utvalg for velferd 28.05.2024 
 

Orientering om tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for 
personer med nedsatt funksjonsevne  
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Sak om tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for personer med nedsatt 
funksjonsevne tas til orientering. 

 

1. Sammendrag 
Kommunedirektøren legger frem en sak som redegjør for hvilke tilbud og 
fritidsaktiviteter som finnes for personer med nedsatt funksjonsevne i Asker 
kommune, med hovedvekt på aktiviteter og tiltak som kommunen selv har 
ansvar for. Saken svarer ut et vedtak fra utvalg for Velferd. 

Innbyggere i Asker kommune med ulike funksjonsnedsettelser kan benytte seg 
av tilbud som arrangeres både av Asker kommune selv, og flere frivillige 
organisasjoner og idrettslag. Noen tilbud er spesielle tilbud tilrettelagt for 
brukergruppen og noen er ordinære tilbud. 

Asker kommune jobber for at personer med nedsatt funksjonsevne skal møte 
færre barrierer for deltagelse i kultur- og fritidsaktiviteter, og saken beskriver 
tiltak som individuell støttekontakt, ledsagerbevis og aktivitetspotten som støtter 
opp om inkluderende fritidsaktiviteter i regi av private, frivillige og ideelle 
organisasjoner. 
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2. Bakgrunn for saken 
I forbindelse med at Hovedutvalg for velferd behandlet sak 24/23 - Oppfølgningssak 
2 - Transport til fritidsaktiviteter utenfor boligen - personer med nedsatt 
funksjonsevne, ble det gjort følgende vedtak:    
 
«Hovedutvalg for Velferd er svært opptatt av likeverdige tjenester og deltagelse for 
gruppen med nedsatt funksjonsevne. Utvalget ber kommunedirektøren legge frem en 
sak i Q2 2024 hvor det redegjøres for tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for 
denne gruppen» 
 
 
3. Saksopplysninger 
Temaplan på lik linje og CRPD  
Samfunnet vårt er tuftet på fellesskap og sosial aktivitet på ulike sosiale arenaer. 
Arbeid, aktivitet, fritid og kultur er viktige arenaer for inkludering og normalisering. 
Fritidsaktiviteter kan være alt fra kulturopplevelser, idrettsaktivitet eller 
hobbyvirksomhet og kan være organisert eller uorganisert. Fritidsaktiviteter er en 
sentral arena for læring, mestring og utvikling og mange aktiviteter har helsemessig 
gevinster og kan bidrar til økt livskvalitet. Å falle utenfor det sosiale fellesskapet kan 
føre til en opplevelse av utenforskap. Inkludering defineres som å tilpasse 
samfunnet, både fysisk og sosialt, til mangfoldet blant innbyggerne, og gi alle reell 
mulighet til å delta i fellesskapet, oppleve sosial tilhørighet og sosialt fellesskap.  
Forskning viser at personer med nedsatt funksjonsevne deltar i mindre grad enn 
andre og møter barrierer for deltagelse i samfunnslivet.  
 
Kommunestyret vedtok temaplanen På lik linje mai 2023, temaplanen skal bidra til at 
personer med nedsatt funksjonsevne aktivt kan delta i samfunnet gjennom 
selvbestemmelse, medvirkning, inkludering og tilhørighet på lik linje med andre 
innbyggere i kommunen. Temaplanen skal bidra til en tjeneste- og samfunnsutvikling 
i tråd med FN- konvensjonen til personer med nedsatt funksjonsevne (CRPD).    
 
For denne saker er særlig CRPD artikkel 19: Retten til et selvstendig liv og til å være 
en del av samfunnet, sentral. Formålet med bestemmelsen er å:  
 

• Sikre retten til å leve frie og uavhengige liv og bestemme over eget liv  
• Sikre retten til å delta og bli inkludert i lokalsamfunnet  

 
Asker kommune har fokus på å dreie ressursinnsatsen og jobbe for større grad av 
selvstendighet, i det arbeidet er det sentralt å se på hvordan man støtter opp om 
meningsfulle hverdager. Å mestre hverdagen, fritidsaktivitet og det å ha relasjoner 
med andre er viktig for å mestre eget liv. Særlig innsatsområdet Inkludering, 
medvirkning og deltagelse i temaplan på lik linje er relevant for denne saken og 
arbeidet med fritidsaktiviteter, og da særlig strategien: Asker kommune skal ha lett 
tilgjengelig og tilpasset informasjon.  
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Strategien innebærer at det skal finnes lett tilgjengelig og lettlest informasjon om 
tilbud, aktiviteter og møteplasser, samt hvilke muligheter som finnes i ulike tilskudds- 
og støtteordninger. Informasjonen skal tilrettelegges og være tilgjengelig for 
enkeltpersoner, men også for lag og foreninger. Ansatte i virksomheter i kommunen 
og innen alle tjenester bør kjenne til hverandres aktiviteter og hva som finnes av 
tilbud i kommunen for å kunne veilede.  
 
Temaplan medborgerskap, Temaplan for kultur og Temaplan for fysisk aktivitet, idrett 
og friluftsliv, omtaler hvordan Asker kommune legger til rette for inkluderende 
møteplasser i lokalmiljøene, og hvordan kommunen skal samarbeide med, og legger 
til rette for, frivilligheten og er også relevante for tema i denne saken.  
 
Fritidsaktiviteter i Asker kommune   
Innbyggere i Asker kommune med ulike funksjonsnedsettelser kan benytte seg av 
tilbud som arrangeres både av Asker kommune selv, og flere frivillige organisasjoner 
og idrettslag. Tilbudene varierer fra år til år, og informasjon spres blant annet via 
nettsiden «Hva skjer i Asker», og fritidskalenderen til «Aktiv Fritid» via Asker 
kommunes hjemmesider. Noen tilbud er spesielle tilbud tilrettelagt for brukergruppen 
og noen er ordinære tilbud. Det vises til vedlegg om Aktivitetskalender fra Aktiv 
Fritid. Flere idrettslag i Asker driver faste ukentlige aktiviteter tilrettelagt for personer 
med nedsatt funksjonsevne. For informasjon om dette tilbudet, se vedlagte 
aktivitetskalender.    
 
Under følger en oversikt over tilbud og aktiviteter som Asker kommune har ansvar for 
samt redegjør for ordninger i Asker kommune som ligger til rette for at personer med 
nedsatt funksjonsevne kan delta i kultur - og idrettsaktiviteter i kommunen.  

Tjenester til personer med funksjonsnedsettelser 
Virksomhetene yter bistand blant annet til vedtak om praktisk bistand og opplæring. 
Det tilrettelegges for at den enkelte i størst mulig grad skal kunne leve et aktivt liv og 
opprettholde nettverk i henhold til den enkeltes ønsker og verdier 
 
For noen innebærer dette aktiviteter som gjennomføres alene eller i felleskap 
tilknyttet vedkommens hjem, for andre kan dette innebære informasjon om, eller 
følge til, organiserte aktiviteter. Enkelte bofellesskap tilrettelegger og arrangerer 
fellessamlinger, for eksempel 17. mai feiringer, felles turer og utflukter eller 
sommerfester.   
 
Fritidsklubber  
Virksomhet tjenester til personer med funksjonsnedsettelser driver to fritidsklubber til 
målgruppen. Klubb 84 er lokalisert på Nordre Bondi Gård, Asker sentrum og klubb 
Knuten er lokalisert i Røyken. Tirsdager og torsdager har Klubb 84 åpent, mens 
klubb Knuten har åpent onsdager fra kl. 18-20. Klubbtilbudet består av matservering, 
og aktiviteter som blant annet dans, spill og sang. Det arrangeres også temakvelder 
knyttet til årlige begivenheter. Om lag 36 brukere benyttet klubbtilbudene i løpet av 
en uke.  Ut over disse to fritidsklubber har ikke tjenester til personer med nedsatt 
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funksjonsevne egne fritidstilbud, men ansatte i virksomheten legger til rette for gode 
hverdager i og utenfor brukernes hjem.    
 
Brukermedvirkning 
Det er i 2023 etablert Husråd i noen avdelinger i Tjenesten til personer med nedsatt 
funksjonsevne i tråd med CRPD og retningslinjer i Helsedirektoratets veileder "Gode 
helse- og omsorgstjenester til utviklingshemmede". Husrådene skal gi råd og fortelle 
hva de mener om saker knyttet til for eksempel hverdagslivet i et bofelleskap eller et 
arbeidssenter.  Husrådene er en mulighet for på påvirke og medvirke. Arbeidet vil 
fortsette i 2024 og husrådene danner utgangspunktet for å kunne velge 
representanter til lokale og sentralt medvirkningsråd som er under etablering. Det er 
også opprettet en egen rådgivningsgruppe for personer med nedsatt funksjonsevne 
som mottar tjenester av kommunen. Målet er i sum å styrke den systematiske 
brukermedvirkningen i utvikling av tjenestene 
 
Frivillighet  
Å delta i frivillig arbeid er en viktig fritidsarena og kan bidra til inkludering i 
lokalsamfunnet. I samarbeid med medborgerskap har velferd hatt en liten pilot hvor 
ansatte i boliger oppfordrer personer som mottar tjenester til å være frivillig på Leve 
livet treff. 5 personer har bidratt som frivillig på treff på Tofte, Spikkestad og på 
Sætre. Dette er helt i oppstarten, men så langt er erfaringene gode og arbeidet vil 
fortsette. Deltagelse i frivilligheten kan gi følelsen av at man bidrar, tar ansvar og gjør 
en innsats for andre, og deltakelse ved å være frivillig på treff kan gi en inngang til å 
benytte arenaene som er for alle, et sosialt aspekt, men også tilgang til nyttig 
kunnskap.  
 
Ledsagerbevis 
Ledsagerbevis er ikke en lovpålagt ordning, men en frivillig ordning kommunen har. 
Ledsagerbevis er et middel for å øke muligheten og legge til rette for at personer 
med nedsatt funksjonsevne kan benytte eksisterende fritidstilbud. Har man en 
funksjonsnedsettelse eller sykdom som gjør at man trenger hjelp eller følge for å 
delta i sosiale aktiviteter, kan man søke om å ta med en ledsager på kultur- og 
fritidsarrangementer og tilsvarende der ledsagerordningen aksepteres. 
Ledsagerbeviset lar ledsageren komme gratis med, mens den som trenger ledsager 
betaler vanlig pris. Det er ingen nedre aldersgrense for å søke, og det er innehaver 
av beviset som velger hvem som skal være ledsager. Det kan være en venn, et 
familiemedlem, en fritidsassistent, støttekontakt eller andre 
 
Individuell støttekontakt   
Støttekontakt gis som en individuell tjeneste eller som gruppetilbud.  
Individuell støttekontakt er organisert som en tjeneste i avdelingen BPA, 
støttekontakt og individuell avlastning under virksomheten Hjemmetjenesten. 
Personer som har behov for individuell støttekontakt på grunn av 
funksjonsnedsettelse, alder eller sosiale utfordringer kan søke kommunen om å få 
individuell støttekontakt. Individuell støttekontakt er en tjeneste som skal bidra til en 
aktiv og meningsfull fritid, hjelp til etablering av et eget sosialt nettverk og bistand til å 
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komme ut av en isolert tilværelse.  Støttekontaktene matches med brukerne ut fra 
alder, kjønn, interesser, demografi og ikke minst mellommenneskelig kjemi. 
 
I 2023 hadde 446 brukere i gjennomsnitt per måned individuell støttekontakt. Dette 
inkluderer målgruppene personer med funksjonsnedsettelser og personer med 
psykisk helse og rusutfordringer. For mer informasjon om individuell støttekontakt, 
vises det til årsrapport for Velferd 2023.   
 
Aktiv Fritid  
Aktiv Fritid er organisert i tjenesteområdet Medborgerskap i virksomheten Idrett og 
friluftsliv. Avdelingen Aktiv fritid har flere helsefremmende, forbyggende og 
inkluderende tjenester til mange ulike målgrupper. For mennesker med nedsatt 
funksjonsevne er det tilrettelagte grupper som er aktuelt. For å kunne delta på 
gruppeaktivitet hos Aktiv fritid må deltagerne ha vedtak på støttekontakt i gruppe. 
Vedtaket gir rett til deltakelse en gang per uke. Gruppene settes sammen etter 
brukernes behov og interesser.  
 
Asker kommunen støtter opp om inkluderende fritidsaktiviteter i regi av private, 
frivillige og ideelle organisasjoner ved blant annet tilskuddsordninger til frivillige 
organisasjoner. Asker ønsker å legge til rette for at private, frivillige og ideelle aktører 
legger til rette for at personer med funksjonsnedsettelser kan delta på ordinære 
aktiviteter. Aktørene kan søke om støtte gjennom kommunes «Aktivitetspotten: 
prosjekt og aktivitetstilskudd».    
Det kan søke om tilskudd til aktiviteter som blant annet dans, sang, musikk, kunst, 
litteratur, teater, kulturarv, museal virksomhet, kulturminner, idrett, friluftsliv, 
egenorganisert aktivitet, inkluderingsarbeid, møteplasser for aktivitet. Det stilles krav 
til tilrettelegging og det forutsettes at det tilrettelegges for universell utforming i så 
stor grad det lar seg gjøre.  Aktivitetspotten administreres av tjenesteområde 
medborgerskap. 
  
Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene  
Saken har særlig relevans for bærekraftsmålene nr. 3 god helse og livskvalitet, og nr. 
17 samarbeid for å nå målene. For denne saken er særlig bærekraftsdimensjonen 
sosiale forhold relevant.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Et av hovedprinsippene i FNs bærekraftsmål er at ingen skal stå utenfor eller 
utelates. Inkluderende fritidsaktiviteter bidrar til sterkere sosiale nettverk, og mindre 
utenforskap og ensomhet. Fritidsaktiviteter er viktige arenaer for sosial omgang med 
andre, og for læring og utvikling av sosiale ferdigheter, livskvalitet og selvstendighet. 
 
Asker kommune jobber for at personer med nedsatt funksjonsevne skal møte færre 
barrierer for deltagelse i kultur- og fritidsaktiviteter. Samarbeid mellom 
tjenesteområder og med frivillige lag og foreninger er viktig for å oppnå målene.  
Innbyggere med nedsatt funksjonsevne har en bred vifte av tilbud og aktiviteter de 
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kan benytte seg av, både integrerte tilbud samme med funksjonsfriske og tilbud som 
er særlig tilrettelagte. Sammen med frivillige lag og foreninger skal kommunen jobbe 
for å gjøre informasjon om tilbudene godt tilgjengelige.  
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

aktivitetsoversikt-med-vedtak-2024 
aktiviteter-var-2024-lag-foreninger 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02700 Nanette Mia Bohn 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 16/24 

2 Utvalg for velferd 28.05.2024 19/24 
  

Orientering om tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for 
personer med nedsatt funksjonsevne 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 23.05.2024 
sak 16/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Oversendelsesforslag fremmet av Aase Midkiff: 

«Hvordan kan det sikres at informasjon om alle kommunens tilbud når de som faktisk 
kan delta på dem? Kan kommunens hjemmeside ha en egen fane som gir denne 
informasjonen?» 

Oversendelsesforslaget fremmet av Aase Midkiff ble enstemmig vedtatt oversendt 
uten realitetsbehandling. 

Vedtak  

1. Sak om tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for personer med nedsatt 
funksjonsevne tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02700 Nanette Mia Bohn 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

23.05.2024 16/24 

2 Utvalg for velferd 28.05.2024 19/24 
  

Orientering om tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for 
personer med nedsatt funksjonsevne 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 19/24 

Behandling 

Leder innledet kort til saken og rådgiver Nanette Mia Bohn, Emilie Føyen With og 
Toril Haug (Aktiv fritid) presenterte saken og besvarte spørsmål. 

Oversendelsesforslag fremmet av Myklebust, A: 

«Det må sikres at alle som jobber med personer med funksjonsnedsettelser er godt 
orientert om hvilke fritidstilbud som finnes for denne gruppen. Kommunens 
hjemmeside må ha en egen fane med god oversikt over fritidsaktiviteter som er 
tilrettelagt personer med funksjonsnedsettelser». 

Oversendelsesforslaget fremmet av Myklebust, A ble enstemmig vedtatt uten 
realitetsbehandling. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Sak om tilbud og deltagelse på fritidsaktiviteter for personer med nedsatt 
funksjonsevne tas til orientering. 
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